
Intero centar 
Godišnje izvješće za 2022. godinu 

 
Ova godina će sigurno ostati zapamćena kao godina kada smo se počeli vraćati u normalu. 
Projekti uživo! Vjerujemo da nas je iskustvo lock-downa podsjetilo na vrijednost susreta 
licem u lice.  
 
Ova godina bila je i posljednja godina korištenja hrvatske valute, a s novom godinom dobili 
smo euro, kao i otvorene granice ulaskom u schengenski prostor. Radujemo se činjenici da 
od 2023. više nećemo morati razmjenjivati eure i da više nećemo gubiti dio novca u 
pretvorbi. 
 
Gledajući unatrag, puni smo zahvalnosti za ono što nam je ova godina donijela i što smo 
uspjeli postići.  
 
 
 
SAVJETOVANJA 
 

 
 
Intero centar već godinama nudi savjetovanja koji osnažuju ljude pronaći rješenja za svoje 
poteškoće, raditi na odnosima i bolnim iskustvima. U posljednje dvije-tri godine već smo 
pisali o želji smanjiti broj korisnica/ka kako bismo imali više vremena za projekte. Neda je 
uspjela smanjiti broj kupaca i nastavlja ga smanjivati. Kao rezultat toga, više vremena može 
se uložiti u razne projekte, ali i u redizajn radionica za nenasilnu komunikaciju. 
 
 
 
 
 
 



RADIONICE NENASILNE KOMUNIKACIJE 
 

    
 
Ove godine započele su i radionice uživo. Kao rezultat toga, povećao se broj zainteresiranih, 
kao i broj radionica. Neda je sretna što joj se ostvarila želja da ponovno krene s njima i vidi 
kako radionice pomažu ljudima u svakodnevnom, ali i u profesionalnom životu. Interes ljudi i 
dalje raste i vjerujemo da će se razvoj radionica nastaviti. 
 
VJERNICI ZA MIR + tematske večeri + podcast 
 

 
 
Uvijek iznova, izazov je pokrenuti nešto što prelazi granice bez pristupa većem izvoru novca. 
Ponosni smo što smo pronašli rješenja, ali i zahvalni što živimo u digitalnom dobu. Zoom i 
slične aplikacije omogućuju nam organiziranje prekograničnih sastanaka, snimanje podcasta 



i upoznavanje ljudi iz cijele regije kako bismo razgovarali o raznim temama. Ali Zoom 
također nosi svoje nedostatke. Njegova česta upotreba tijekom lock-downa donijela je 
ljudima zasićenje, ali i ograničenje u načinu na koji komuniciraju. Ipak, još uvijek su češći 
susreti nego u vrijeme kada ih nismo imali. Vjernici za mir i dalje se temelje na uglavnom 
volonterskom radu organizacijskog tima. Iako imamo planove i želju za organizacijom 
konferencije uživo, zahvalni smo što možemo ostati u kontaktu na nabrojane načine. Mihael 
upravlja tehnološkom stranom, snima podcaste, vodi razgovore tijekom snimanja i 
kontaktira sa sudionicima/cama. 
 
PODCAST 
 

 
 
Znamo da brojevi ne govore sami za sebe. No, cijena društvenih mreža je bavljenje s brojem  
ljudi koji gledaju, klikaju, komentiraju...nas ponekad opterećuju. Svjesni smo tog pritiska i 
željeli bismo uzeti u obzir sve komentare koje dobivamo o tome koliko podcast znači onima 
koji ga slušaju ili gledaju. Povratne informacije o tome kako LGBT+ osobe objavljene snimke 
dijele sa svojim obiteljima, prijateljima i poznanicima, kako u sadržaju osobnih priča 
prepoznaju sebe i ne osjećaju se usamljeno, koje ih liječe i daju im nadu, pružaju nama 
motivaciju nastaviti.  
 
Ove godine odlučili smo prorijediti objavljivanje podcasta kako bi bilo dovoljno vremena za 
druge projekte, ali i za slobodno vrijeme. Osim toga, Mihael radi sve. Od prvog kontakta, 
preko obrade, do objavljivanja putem društvenih medija, web stranice i mailing liste. 
Neovisno o ovoj odluci objavljeno je 30 epizoda, 14 punih verzija i 16 kratkih verzija.   



Vidimo da se povećava broj ljudi koji čuju za podcast i redovito ga prate. U 2022. godini bilo 
je 3400 pregleda, 450 sati gledanja podcasta, 53 nova pretplatnika. Većina pregleda nalazi se 
u SAD-u, Velikoj Britaniji, Njemačkoj, Norveškoj, Nizozemskoj, Hrvatskoj i Južnoj Africi. Drago 
nam je što se naš projekt proširio ne samo unutar Europe, već i na druge kontinente. Ono 
što smo željeli postići, ali nismo postigli, je veća publika u istočnom dijelu Europe. 
 
KONFERENCIJA CHURCH & PEACE 
 

 
 
Ovogodišnja C&P konferencija održana je u našoj zemlji. Iz tog smo razloga uložili više 
vremena u podršku organizaciji. Između ostalog, Mihael je prisustvovao nekim sastancima 
planiranja konferencije.  
 
Važno nam je da se u našoj zemlji održava i ovakva konferencija, koja naglašava važnost 
nenasilja. Vjerujemo da je to bio važan doprinos društvu kako bi se jasno dalo do znanja da 
nenasilje može biti nadahnuto i vjerom. 
 
EVANGELIČKA CRKVA U RIJECI 
 

 
 
Mihael i Neda nastavljaju podupirati Evangeličku crkvu u Rijeci. Sve više vidimo bitnu ulogu 
koju ova mala zajednica ima svojim radom, propitujući tradicionalne koncepte i slike onoga 
što crkva jest. Zbog stavova i otvorenosti svećenice ove crkve dobrodošli su svi.  
 



Posebno smo ponosni na prvi blagoslov istospolnog para u EC Rijeka. Bili smo vrlo dirnuti 
reakcijom svih prisutnih, koji su se radovali i spontano pljeskali kada je svećenica došla. Ljudi 
su izražavali svoju zahvalnost i nevjericu da je takvo što moguće u našoj zemlji. 
 
 
 DAN MLADIH U HRVATSKOJ 
 

 
 
Svake godine održava se Dan mladih koji uvijek organizira druga župa. Ove godine na sjeveru 
Hrvatske održan je Dan mladih. Kao dio dana, Neda je pozvana da pripremi program za 
mlade. Na kraju, bilo je i mnogo roditelja te djece, uključujući bake i djedove. Neda je 
organizirala radionicu nenasilne komunikacije sa svim generacijama, od djece preko 
adolescenata do starijih osoba. Radionica je primljena s velikim entuzijazmom i izražena je 
želja da se takve radionice održe i u drugim gradovima.  
 
EUROPSKI FORUM LGBT KRŠĆANSKIH GRUPA - KONFERENCIJA 
 

 
 
Ponovno je organizirana konferencija Europskog foruma za LGBT vjernike. Prošle godine 
održan je u Zürichu u Švicarskoj. Mihael je prisustvovao ovoj konferenciji, gdje je također 
mogao promovirati podcast, snimiti 3 intervjua uživo i pronaći ljude koji su spremni podijeliti 
svoju priču u budućim epizodama. Budući da je sam podcast nastao u suradnji s njima, 



njegova prisutnost na tim konferencijama izuzetno je važna. Ohrabrujuće je vidjeti koliko 
ljudi zna za podcast te su svojom povratnom informacijom itekako ohrabrili Mihaela da 
nastavi s tim radom. 
 
SUPERWOMAN + ADVENTSKO DRUŽENJE 
 

      
 

      
 

 
 
Svatko tko je radio sa stalnim grupama zna izazove koje predstavljaju kada su u pitanju 
sudionice/i i volonterke/i. Neke odustaju, druge dolaze. Unatoč Nedinim naporima da radi s 
volonterkama i sudionicama, ne ide sve glatko. Ali kad vidimo i čujemo kako ovaj projekt 



doprinosi razvoju djevojaka i volonterki, kako smo u mogućnosti pratiti ih u njihovom učenju 
i razmjeni, ne možemo zanemariti uspjeh ovog projekta i reći: "Dobro je." Djevojke i dalje 
izražavaju svoje zadovoljstvo, zainteresirane su nove djevojke, sklapaju se nova prijateljstva i 
razvijaju teme. Interes se polako širi i na druge gradove i nadamo se da ćemo uspjeti stvoriti 
još jednu novu grupu u unutrašnjosti Hrvatske. 
 
U 2022. godini prvi put smo organizirali sastanak svih grupa u Rijeci. Djevojke su se sastajale, 
igrale i razgovarale. Nažalost, šibenske djevojke na kraju nisu mogle sudjelovati zbog 
poteškoća s prijevozom, ali smo ih i razmazile poklonima i lijepim božićnim domjenkom.  
Uspjeh takvog sastanka potaknuo nas je da organiziramo takve događaje sljedeće godine.  
 
 
 
ZAJEDNO + "ZAJEDNO" VIKEND 
 

    
 
Kao što je važno raditi s djevojkama, važno je raditi i s volonterkama koje vode grupe 
Superwoman. S tom mišlju počeo je projekt "Zajedno", što je Nedu odvelo u tri grada. Sam 
projekt prerastao je u nešto više. Interes žena proširio se i na one koje nisu uključene u  
"Superwoman". S obzirom na interes, Neda je odlučila otvoriti projekt "Zajedno" drugim 
ženama koje žele raditi na sebi, izgraditi se te usvojiti nove alate za svakodnevni život. 
 
Kako bismo nagradili žene, volonterke, prijavili smo se za sredstva koja bi nam omogućila 
počastiti ih vikend treningom. Tijekom tog vikenda žene su se osnažile, upoznale žene iz 
drugih gradova, a istovremeno imale priliku opustiti se i posvetiti radu na sebi kroz kreativne 
radionice. Ovaj vikend im je bio iznimno vrijedan, ali nam je također važno da na taj način 
budu nagrađene za svoj rad i trud te ojačane za buduće volontiranje. 
 
NENASILNA KOMUNIKACIJA U ŠKOLAMA 
 
Jedan od razvoja treninga NK je interes škola za prenošenje NK djeci. Neda je pozvana da  
održi NK radionicu u školi u sklopu građanskog odgoja i obrazovanja za djecu. Njihovo 
zadovoljstvo proširilo se i na druge škole. Bilo je i upita iz drugih škola o tome bi li bila 
spremna držati isto u njihovim školama. Ovo je svakako i prilika za nastavak rada s tom 
djecom, posebno kroz Superwoman. 



PROJEKCIJA "JER MI BIBLIJA TAKO KAŽE" 
 

      
 
Neposredno prije COVID pandemije, u Zagrebu smo bili domaćini projekcije dokumentarnog 
filma "Jer mi Biblija tako kaže". Plan je bio prikazati isti dokumentarac u Rijeci. Ali objavljen 
je lock-down i projekcija je otkazana do daljnjeg. Dvije godine kasnije uspjeli smo organizirati 
prikazivanje u Rijeci tijekom lipnja, mjeseca ponosa. Vrlo smo zahvalni što čujemo da je to 
bila dobra odluka. Bilo je dirljivo čuti priču o majci koja je od kćeri saznala da je lezbijka dva 
dana prije projekcije. Podijelila je sa svima kako je ova večer bila „samo za nju“. Shvatila je 
da bi napravila sve pogreške o kojima dokumentarac progovara, a uzrokuju negativne 
posljedice. Bila je zahvalna što je naučila biti bolja majka svojoj kćeri i podržati je u procesu 
samoprihvaćanja. 
 
PROJEKCIJA "JER NE ZNAJU ŠTO ČINE" 
 

 
 
Inspirirana projekcijom dokumentarnog filma "Jer mi Biblija tako kaže", Lezbijska 
organizacija Rijeka (LORI) željela je prikazati novi dokumentarac istog redatelja na queer i 
feminističkom festivalu "Smoqua  " kojeg su organizirale u listopadu. U sklopu projekcije 
Mihael je organizirao dolazak redatelja Daniela Karlslakea, s kojim je nakon projekcije 
dokumentarca održan razgovor s publikom. Kao dio ovog razgovora, Mihael je također imao 
priliku pričati o NEPROCJENJIVOJ i našem radu kroz taj program.  
 
 
 
 



OKRUGLI STOL "U DOBROJ VJERI" 
 

 
 
Mihael je bio pozvan sudjelovati kao govornik na okruglom stolu u Zagrebu pod nazivom 
"Položaj LGBTIQ+ vjernica/ka u Crkvi i društvu". Iako nije došlo mnogo ljudi, na okruglom 
stolu sudjelovala je i novinarka koja je prenijela ono što se govorilo na okruglom stolu u on-
line svijet. Ovaj je članak imao mnogo veći odjek i Mihael je dobio ohrabrujuće povratne 
informacije od raznih ljudi. 
 
Zahvaljujući članku, uspostavljen je kontakt za moguću suradnju s drugim organizacijama i 
skupinom teologa koji su izrazili želju da zajedno organiziraju neke događaje. Ti teolozi 
također blisko surađuju s riječkim biskupom,  koji je bio prvi biskup u Hrvatskoj koji se 
ispričao LGBTIQ+ osobama za ono što im je Crkva učinila. U budućnosti je moguće da ćemo 
također uspostaviti izravan kontakt s biskupom što bi moglo pridonijeti dijalogu po tom 
pitanju.  
 
LEZBIJSKA ORGANIZACIJA U RIJECI (LORI) – "Coming-out" 
 
Svake godine lezbijska organizacija (LORI) s drugim organizacijama iz Rijeke vodi kolegij na 
Sveučilištu u Rijeci na temu "Rod, seksualnost, identiteti". I ove godine, Michael je bio 
uključen u jedno od 5 predavanja sa svojom pričom pod temom „Coming-out“. Vrlo je 
vrijedno razgovarati sa studenti(ca)ma koje/i pohađaju ovaj tečaj, ali i promicati rad 
Neprocjenjive. 
 



SCHWELLEOV PARTNERSKI SASTANAK U BREMENU 
 
Die Schwelle organizirala je partnerski susret u Bremenu. Vrlo smo zahvalni na novom alatu 
kojeg smo usvojili na ovom susretu. Također nam je drago što je ovaj susret doveo do raznih 
ideja i ponuda partnera koje možemo iskoristiti u našem radu. Neda je također predložila 
projekt. Nadamo se da će projekti partnera, kao i projekt koji je predložila Neda, zaživjeti. 
 
ADMINISTRACIJA I PRIKUPLJANJE SREDSTAVA 
 
Troškovi su sve veći i veći, a i zakonski su se plaće povećale. Bilo nam je važno uložiti vrijeme 
i trud u dodatno prikupljanje sredstava.  Kao što se može vidjeti iz godišnjih financijskih 
izvještaja, uspjeli smo  prikupiti  dodatni novac iz dvije zaklade za "Zajedno" i za podcast.  
 
Veliki broj putovanja, posebno Nede, također povećava administraciju. Ali, naravno, i sama 
izvješća zakladama od kojih smo primili donacije.  


